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Održan Green Talks  
u Osijeku

U suradnji s Građevinskim fakultetom 
Sveučilišta u Osijeku 20. rujna 2018. 
održan je simpozij o zelenoj gradnji 
Green Talks pod nazivom "Energetska 
obnova zgrada i nZEB (zgrade gotovo 
nulte potrošnje energije)". Organizator 
skupa bio je Hrvatski savjet za zelenu 
gradnju. 
Program Green Talks odnosi se na 
prepoznate edukativne aktivnosti Hr-
vatskog savjeta za zelenu gradnju. To 
su besplatne edukacije namijenjene 
širokoj stručnoj javnosti, inženjeri-
ma građevine, geodezije, strojarstva 
i elektrotehnike, arhitektima, krajo-
braznim arhitektima, ekonomistima, 
predstavnicima javnog sektora te svi-
ma zainteresiranima koji se u svojemu 
poslovanju trebaju koristiti odgovara-
jućim znanjima o zelenoj gradnji. Svrha 
je Green Talksa educirati i informirati 
opću i stručnu javnost o zelenoj grad-
nji, energetskoj učinkovitosti i održi-
vome razvoju, njezinim principima kao 
i mogućnostima uštede. Također, u 
fokusu je očuvanje okoliša, upravljanje 
prirodnim resursima poput vode, šuma 
i obnovljivih izvora energije. Do sada 
su održana 23 Geen Talksa u različitim 
gradovima diljem Hrvatske. 
Uime partnera okupljene sudionike 
programa Green Talks u Osijeku po-
zdravio je prof. dr. sc. Damir Varevac, 
dekan Građevinskog fakulteta Osijek, 
koji je ujedno bio suorganizator i doma-
ćin događanja. Također, pozdravne go-
vore održali su i Domagoj Ivanović, član 
Izvršnog odbora Društva arhitekata 
grada Osijeka, te izv. prof. dr. sc. Zlata 
Dolaček-Alduk, predsjednica Društva 
građevinskih inženjera Osijek.
Na početku radnog dijela okupljenima 
su se obratili Boris Piližota, zamjenik 
osječkog gradonačelnika, i Goran Iva-
nović, zamjenik osječko-baranjskog 
župana. Obojica su pohvalila projekte 
energetske obnove jer i Županija i Grad 

Osijek u Hrvatskoj prednjače kada je u 
pitanju obnova javnih i višestambenih 
zgrada. Dožupan Ivanović podsjetio je 
na to kako Osječko-baranjska županija 
provodi projekt kreditiranja energetske 
obnove višestambenih zgrada kojim je 
predviđen kreditni potencijal u iznosu 
od 20 milijuna kuna. Preko tog projek-
ta suvlasnicima višestambenih zgra-
da omogućuje se ishođenje povoljnih 
kreditnih sredstava za obnovu zgrada. 
Dogradonačelnik Piližota pohvalio se 
projektima energetske obnove osnov-
nih škola i vrtića.
Na radnome dijelu skupa predstavnici 
Ministarstva graditeljstva i prostornog 
uređenja te Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost održali su pre-
davanja.
Prof. dr. sc. Saša Marenjak s Građe-
vinskog fakulteta u Osijeku održao je 
prezentaciju na temu "Whole Life Value i 
modeli financiranja zgrada EenU".
Edukativne i promotivne prezentacije 

održala su poduzeća VELUX Hrvatska 
d.o.o. ("Zdrava unutarnja klima nZEB 
zgrada"), Fibran d.o.o. ("XPS od temelja 
do krova = NeZEBe"), TECE d.o.o. ("Ušte-
da vode"), GEALAN d.o.o. ("Energetski 
učinkoviti prozorski sustavi za nZEB"), 
Mapei Hrvatska d.o.o. ("Zašto je jako 
važno koji završni sloj fasadnog susta-
va ugrađujete"), Ytong porobeton d.o.o. 
("Energetski učinkoviti sustavi grad-
nje") te Daikin Hrvatska d.o.o. ("Klimati-
zacija jučer, danas, sutra").
Gren Talks obuhvatio je nZEB zakonsku 
regulativu i njezinu implementaciju na 
tržište, financiranje energetske obno-
ve zgrada preko EU-ovih fondova, jav-
no-privatni model financiranja zgrada 
EenU, odrađene i planirane projekte 
energetske obnove, mogućnosti po-
boljšanja i probleme u praksi.
U drugome dijelu programa održan je 
okrugli stol "Obnova zgrada u Gradu 
Osijeku i okolici", na kojem su sudje-
lovale ključne osobe županije, grada, 
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važnih institucija te društva arhitekata 
i inženjera. Programi energetske obno-
ve zgrada, komercijalnih, javnih te više-
stambenih i obiteljskih kuća u posljed-
nje tri godine u Hrvatskoj nose više od 
60 posto ukupno ostvarenih ušteda 
energije kojima Republika Hrvatska 
ostvaruje ciljeve energetske učinkovi-
tosti za 2020. godinu.
Nataša Tramišak, pročelnica Upravnog 
odjela za investicije, razvojne projekte 
i fondove Europske unije, uime Osječ-
ko-baranjske županije istaknula je tu 
županiju kao predvodnicu u segmen-
tu energetske obnove javnih zgrada 
te dodala kako je Osječko-baranjska 
županija vrlo aktivna u energetskoj 
obnovi javnih zgrada poput osnovnih 
i srednjih škola te domova zdravlja, u 
korištenju sredstava fondova Europske 
unije te u provođenju vlastitih progra-

ma kreditiranja energetske obnove vi-
šestambenih zgrada. Srećko Kukić, po-
moćnik pročelnice Upravnog odijela za 
programe EU, uime grada Osijeka pro-
komentirao je situaciju oko obnove vi-
šestambenih zgrada na području grada 
Osijeka, obnovu zgrada javne namjene 
te aktualnu problematiku. 
Na skupu je održan i okrugli stol "Jesu 
li projektanti spremni na nZEB?; Koji se 
ključni problemi javljaju i što je potreb-
no popraviti?". 
U raspravu su se uključili Domagoj 
Ivanović, član Izvršnog odbora, uime 
Društva arhitekata grada Osijeka, i izv. 
prof. dr. sc. Zlata Dolaček-Alduk, pred-
sjednica Društva građevinskih inže-
njera Osijeka. Uime Ministarstva gra-
diteljstva i prostornoga uređenja RH u 
raspravi je sudjelovala Danijela Knez, 
koja je pojasnila izazove (barijere) koji 

nas očekuju uvođenjem nZEB standar-
da, dok se uime Fonda za zaštitu oko-
liša i energetsku učinkovitost Jasmina 
Smokvina osvrnula na temu ETS finan-
ciranja. Okruglome stolu priključio se 
i Bojan Bodražić, direktor Zavoda za 
stanovanje Osijek, koji je istaknuo stav 
i uspješnost upravitelja zgrada po pita-
nju energetskih obnova.
Green Talks u Osijeku bio je izvrsna 
prigoda da se okupe stručnjaci iz po-
dručja održivog razvoja, zgradarstva, 
pametnih gradova, održivog prometa, 
zaštite okoliša, energetske učinkovi-
tosti, klimatskih promjena, arhitek-
ture, upravljanja i održavanja zgrada 
prema zelenim i održivim principima te 
da se interaktivnim dijalogom i struč-
nim prezentacijama potakne područje 
razvoja zelenog i održivog zgradar-
stva.


